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Forskarutbildningsnämnden 

Biologiska institutionen 

MINNESANTECKNINGAR 

Sammanträdesdatum  

2024-11-28 

FUNs sammanträde 2025-11-28 

Närvarande 

Klas Flärdh, Dennis Hasselquist, Stanley Heinze, Helena Westerdahl, 

Robin Pranter, Vivian Schmitt, Johannes Rousk, Martin N Andersson 

§ 1 Mötet öppnas 

Klas öppnade mötet och hälsade alla välkomna. 

§ 2 Föregående mötes anteckningar 

Förra FUN mötesprotokollet gicks igenom. Punkten angående 

den externa utvärderingen av forskarutbildningen vid 

Biologiska institutionen Lunds universitet kommer att 

diskuteras vidare under dagens möte. 

§ 3 Justeringsperson 

Till justeringsperson valdes Martin N Andersson. 

§ 4 Ny medlem i FUN välkomnades 

Vivian Schmitt hälsades välkommen som ny 

studeranderepresentant i FUN. 

§ 5 Information 

En forskarutbildning i beräkningsvetenskap har nu satts i gång 

vid Naturvetenskapliga fakulteten Lunds universitet. Det är en 

institutionsöverskridande utbildning med hemvist på Centrum 

för miljö- och klimatvetenskap (CEC), men där antagna 

doktorander kan vara verksamma vid andra institutioner 

(”värdinstitutioner”). Ett klargörande har kommit från dekanus 
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om resurs- och ansvarsfördelning i denna forskarutbildning. 

Bland annat visar det att doktorander i beräkningsvetenskap 

anses tillhöra värdinstitutionen i det fall att prestationer inom 

forskarutbildning eventuellt skulle komma att ligga till grund 

för fördelning av fakultetsmedel. 

§ 6 BLAM 

Stanley uppdaterade FUN om hur planeringen för BLAM 2025 

fortskrider. Det finns nu en organisationskommitté med full 

uppsättning av doktorander. De har redan signat upp två 

plenarföredragshållare. Bokningen av Palaestra och lokalerna 

där har godkänts av organisationskommittén.  

När det gäller workshopen för 

seniorforskare/doktorandhandledare så har Stanley nu fått OK 

från Sonja Aits att hon kan hålla i denna. FUN diskuterade 

vilken inriktning denna workshop skulle ha och vi kom fram 

till att den skulle ha fokus på aspekter av generativ AI som är 

relevanta för forskarutbildning och doktorandhandledning (och 

inte med fokus på undervisning på grundnivå). 

När det gäller festen på BLAM ska Stanley fråga BLAM 

kommittén om det finns önskemål/intresse från doktorander 

(inom och/eller utanför kommittén) som kan hjälpa till att 

organisera delar av denna. 

§ 7 Extern utvärdering av forskarutbildningen i 

biologi 

FUN fortsatte diskutera de specifika rekommendationer som 

utvärderarna tagit upp i sin rapport – denna gång med speciellt 

fokus på doktorandernas stress och mående. 

I den externa utvärderingen tog man upp att många 

doktorander inom Biologi känner sig stressade. Utvärderarna 

rekommenderade institutionen att verka för att identifiera och 

reducera orsaker till ohälsosam stress, och att tydligare 

kommunicera vem man kan vända sig till och vem som har 

vilken roll i händelse av problem kopplade till stress, 

arbetsmiljö och konflikter.  

Studierektorerna har arbetat en del med denna fråga och hade 

bland annat följande förslag: 
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• Fortsätta med doktorandenkät där stress och konflikter 

tas upp – förslagsvis vart annat år 

• Att IR i slutet av varje doktorandsamtal har en 

avslutande stund (cirka 15 minuter) ensam med 

doktoranden. Det bör bland annat ge ökad möjlighet att 

ta upp eventuella bekymmer kring stress, konflikter och 

annat 

• Lägga upp mer information och länkar till bra 

sidor/dokument angående stress och konflikthantering 

• Fortsatt uppmana att avdelningscheferna samlar sin 

avdelnings alla doktorander till möte (till exempel ett 

per år eller ett per termin) 

• Ta upp något om stress och hantering av konflikter på 

introduktionskursen för doktorander 

• På första doktorandsamtalet stryka under vikten av att 

doktoranden pratar med någon om sin arbetssituation 

och eventuella komplikationer, stress och andra 

aspekter som kan påverka, och också påminna om vilka 

roller olika personer har som kan hjälpa till med detta.  

FUN hade därefter en längre diskussion om stress och 

konflikter – hur de skall motverkas och hanteras. 

Bland annat togs det upp betydelsen av doktorandens mentor 

som en viktig person för samtal om stress och konflikter. 

Beskrevs också doktorandkårens nyliga satsning på 

förebyggande arbete mot stress för doktorander och anställda 

vid LU, till exempel genom den lilla boken ”Wellbeing for 

PhD students” och deras nya webbportal som är mycket 

användbar och har mycket av den information vi skulle kunna 

länka till från våra websidor. Vidare blev det en diskussion om 

antalet poäng i forskarutbildningen och hur mycket det krav på 

60 poäng vi har idag påverkar doktorandernas stressnivå. Vi 

diskuterade att skapa möjligheter för fler värdefulla 

poänggivande aktiviteter, samt att förenkla administrationen 

för att få poängen för de moment som redan ger poäng. 

Konflikthantering och anmälan av konflikter diskuterades. Det 

föreslogs att vi skall göra det tydligare på Biologiska 
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institutionens doktorandhemsidor i vilken ordning och till vem 

som problem skall anmälas. 

§ 8 Doktorandenkäten 

Klas påminde om doktorandenkäten som genomfördes i början 

av 2024 och frågade hur resultaten av enkäten från 2024 skall 

sammanställas och presenteras. Vidare om denna enkät (i 

modifierad form) skall ges igen – och i så fall hur ofta? 

FUN tyckte att vi skall jobba vidare med 2024 års enkät så att 

vi kan presentera utfallet av enkäten. Det beslutades att Klas 

och Dennis börjar summera och prioritera bland frågor och 

svar och tar fram förslag på en förkortad en 

resultatpresentation. 

Vidare tyckte FUN att vi skall upprepa enkäten till 

doktoranderna (i en modifierade lite kortare form) och att detta 

skall ske vart annat år. 

§ 9 Introduktionskursen för doktorander 

Kommer att äga rum 4 – 8 mars 2025. Schemat för kursen 

gicks igenom. Förslag uppkom om att ta bort en av tre 

skrivuppgifter på kursen (eftersom det i utvärderingen av 

Introduktionskursen framkommit att det var lite för många 

skrivuppgifter). Vidare föreslogs att vi skulle kunna dela upp 

introduktionskursen i två delar. En del (1 dag lång) som kan 

ges två gånger per år med mer basala och nödvändiga aspekter 

på introduktionen till Biologiska institutionen, till exempel 

rutiner och administration som är viktiga för doktoranderna. 

Och en längre del (fyra dagar) med science philosophy, 

bibliotekets inslag och liknande mer generella delar som ges en 

gång per år. 

§ 10 Mötesdagar för FUN våren 2025  

Beslöts om följande mötesdagar och tider för FUN under 2025: 

30 januari 2025 kl. 14:15-16:30; 27 mars 2025 kl. 14:15-16:30; 

24 april 2025 kl. 14:15-16:30. Det längre visionsmötet med 

FUN (med avslutande middag) planerades att ske 28 augusti 

2025 från kl. 14:00 till kvällen.  
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§ 11 Övriga frågor 

Fredric Carlsson kommer att bli vice prefekt så en ny 

lärarmedlem i FUN måste utses. 

§ 12 Mötet avslutas 

Klas tackade för visat intresse och förklarade mötet avslutat. 

Vid protokollet 

Dennis Hasselquist, sekreterare 

Justeras 

Martin N. Andersson 
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